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Fylkestingsgruppas årsberetning 2025 1 

Beretningen dekker perioden fra Nordland SVs fylkesårsmøte 2024 til 2 

fylkesårsmøtet 2025. 3 

 4 

Foto: Thor-Viggo Skille - Nfk 5 

Representasjon 6 

Våre representanter har vært fordelt på følgende komiteer: 7 

Christian Torset – Finans og organisasjon 8 

Åshild Pettersen – Utdanning og kompetanse 9 

Vegard Lind Jæger – Samfunn, kultur og miljø 10 

Anniken Nylund Aasjord – Transport og infrastruktur 11 

Fylkestingsrepresentantene har blitt tildelt mange verv utover selve 12 

fylkestingssamlingene. Bl.a. har Christian plass i fylkesmøtet til KS, sitter 13 

i Sparebank 1 Nord-Norges representantskap, og er vara til 14 

representantskapet for Barentssekretariatet. 15 

Åshild sitter i KS’ fylkesmøte, Vegard i distriktsprogramrådet for NRK, 16 

Kyrre er medlem i fylkesvalgstyret. I tillegg er Torgeir Selboe medlem i 17 

fylkeskommunens kontrollutvalg, og møter derfor fast på alle fylkesting. 18 
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Organisering 19 

Fylkestingsgruppa konstituerte seg i forkant av FT OKT 2023, med 20 

Christian Torset som gruppeleder og Åshild Pettersen som nestleder. 21 

Disse utgjør også gruppestyret. Sammen med Vegard Lind Jæger og 22 

Anniken Nylund Aasjord er dette våre fast møtende representanter i 23 

fylkestinget.  24 

På første møte vedtok gruppa forretningsorden og vedtekter for arbeidet. 25 

Det ble besluttet at første vara, Kyrre Didriksen, skal innkalles til alle 26 

møter, og være til stede på fylkestingssamlingene, så vidt mulig. Han har 27 

ansvar for å skygge næringskomiteen, der SV ikke er representert.  28 

Gruppa har i løpet av det siste året også inkludert Torgeir Selboe, som 29 

representerer SV i Kontrollkomiteen, og som bistår i diskusjoner og med 30 

andre oppgaver under samlingene.  31 

Arbeidsfordeling 32 

I året som har gått har gruppa jobbet organisatorisk med å fordele og 33 

effektivisere arbeidsoppgaver. Før hvert fylkesting har vi definert minst et 34 

arbeidsområde som vi har gitt ekstra fokus, slik at vi kan utvikle en «best 35 

practice» på området. På den måten har vi møte for møte styrket og 36 

forbedret innsatsen rundt bl.a. saksforberedelse, spørreinstituttet, 37 

mediearbeid, kontakten med organisasjoner og eksterne med spesiell 38 

kompetanse/engasjement, og samarbeidet med 39 

fylkesleder/fylkessekretær.  40 

Vararepresentanter 41 

Gruppa har også fått erfaring med innhopp fra vararepresentantene, og 42 

klart å opprettholde rutiner og kvalitet på forberedelser og deltakelse 43 

under selve fylkestingene.  44 

Første vara Kyrre Didriksen har vært til stede under de fleste samlingene, 45 

og har møtt både i Utdannings- og i Samferdselskomiteene, samt bidratt 46 

med ansvar for næringssaker m.v., de gangene han ikke har vært 47 

møtende representant.  48 

Også Jitse Buitink har møtt to ganger, og Nilofar Nori fikk møtt både på 49 

desembertinget, samt på et ekstraordinært digitalt fylkesting sammen 50 

med Ingrid Kildal Lorentzen.  51 

På desembertinget var Åshild Pettersen eneste faste representant, og var 52 

da fungerende gruppeleder, mens Christian Torset var innkalt til 53 
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Stortinget. Selv med tre vararepresentanter på plass, leverte gruppa 54 

godt, og representerte SVs politikk og idealer på en måte vi kan være 55 

stolte av. 56 

Andre som har bidratt 57 

Stortingsrepresentant Mona Fagerås har vært til stede på flere samlinger, 58 

noe vi har satt stor pris på, og fylkessekretær Liv Dagrunn Andreassen 59 

har også vært fysisk til stede på en hel samling, noe som ga ekstra 60 

gjennomslagskraft ift spesielt mediearbeid. Gruppa er takknemlig for at 61 

fylkeslaget prioriterte å bruke hennes ressurs på denne måten.  62 

I tillegg var vi så heldig å ha med oss hospitanten Brage Sælevik på 63 

fylkestinget i april. Brage skulle ha utplassering på ungdomsskolen, og 64 

valgte å være med på deler av fylkestinget, der han bl.a. tok bilder som 65 

ble brukt i avisoppslag, samt bidro med anskaffelser m.v.  66 

Fylkestingssamlinger 67 

 68 

Foto: Thor-Viggo Skille - Nfk 69 

Siden fylkesårsmøtet i 2024 har gruppa deltatt på 5 fylkestingssamlinger: 70 

Februar 2024 (Bodø), april 2024 (Svolvær), juni 2024 (Mo i Rana), 71 

oktober 2024 (Sortland) og desember 2024 (Bodø). 72 
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Gruppa har også prioritert tid og ressurser til arbeid mot lokallagene. I et 73 

fellesprosjekt med fylkeslaget har gruppeleder fra tidlig sommer 2024 til 74 

februar 2025 besøkt 22 lokallag fra Andøy i nord til Bindal i sør. Alle som 75 

har bedt om besøk har fått det, og gruppa har en ambisjon om at dette 76 

arbeidet skal fortsette, slik at det er god kontakt og enkelt og naturlig for 77 

lokallagene å benytte seg av gruppa til å fremme viktige spørsmål i 78 

fylkespolitikken og opp mot nasjonalt nivå. 79 

Politisk situasjon  80 

Selv om SV gjorde det godt i valget 2023, ble våre tidligere 81 

samarbeidspartnere i posisjon svekket, og fylkesrådet består derfor i dag 82 

av Høyre, Fremskrittspartiet, Senterpartiet og Venstre. De har med seg 83 

KrF som støtteparti.  84 

Den konstellasjonen har flyttet politikken i Nordland et stykke til høyre i 85 

en del symbolsaker, men har ennå ikke klart å gjøre store endringer. 86 

Analysen til fylkestingsgruppa er at dagens posisjon, til tross for å ha 87 

sittet i godt over et år, ennå ikke har full oversikt og kontroll med 88 

fylkeskommunen. Fylkesrådene leverer regelmessig overraskende svake 89 

saksutredninger, og bommer på helt fundamentale prinsipper i den 90 

parlamentariske styringsmodellen. Dette gir opposisjonen et visst 91 

handlingsrom til å, fra mindretall, dominere debatten og regelmessig få 92 

gjennomslag i prinsipielle spørsmål. 93 

Samarbeidspartier 94 

SV har opprettholdt et tett samarbeid med Arbeiderpartiet, og bl.a. levert 95 

felles budsjett, og gjort felles utspill i en rekke saker. I arbeidet med 96 

budsjett for 2025 ble også Miljøpartiet de Grønne med på samarbeidet.  97 

Fylkestingsgruppas analyse er at tett samarbeid i opposisjon – der det lar 98 

seg gjøre – er en styrke fordi nordlandssamfunnet får to klare alternativer. 99 

Samarbeidet innebærer visse kompromisser, bl.a. fikk AP gjennomslag 100 

for å støtte Bodø Glimt med førti millioner til nytt stadion i vårt felles 101 

budsjett.  102 

 103 

Vi på vår side fikk gjennomslag for viktige SV-saker, som bevaring av 104 

hurtigbåtruter, alternative opplæringsmodeller i videregående skoler og 105 

ikke minst å opprettholde satsinga på klima og miljø.  106 
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På et strategisk nivå anser vi det som viktig at opposisjonen ikke 107 

kommuniserer for fragmentert, noe som vil la fylkesrådet til 108 

sammenligning fremstå som et samlet alternativ.  109 

Slik posisjonen fremstår nå er det heller sånn at vi kan spille på at de har 110 

strekk i laget for å vise at venstresida er et tydelig og styringsdyktig 111 

alternativ. 112 

Politiske saker 113 

Fylkestingsgruppa engasjert seg bredt, men kanskje mer størst tyngde i 114 

følgende saker: 115 

 116 

Helsepolitikk 117 

Organiseringen av Helse Nord, PCI-tilbudet i Bodø, bruken av innleie, 118 

særlig i psykiatrien, døvetolker, vold i nære relasjoner, motstand mot 119 

nedleggelse av rehabiliteringsplasser, samt kvinnehelse gjennom 120 

engasjement rundt krisesentrene. 121 

Samferdselspolitikk 122 

Kamp for å fremskynde realisering av E10 Lofoten, flere/bedre busstopp i 123 

Lofoten, økte statlige overføringer til vedlikehold av fylkesveier, økte 124 

statlige midler til nullutslippsløsninger for ferge/hurtigbåt. 125 
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I mange av disse sakene har vi vært svært synlige i media, og vi har i 126 

tillegg fått reelt gjennomslag på nasjonalt plan: 127 

• Vi organiserte felles krav fra SVs fylkestingsgrupper om mer til 128 

vedlikehold av fylkesvei, som resulterte i at SV forhandlet inn en 129 

milliard mer i revidert, samt ekstra midler i budsjettet for 2025.  130 

• Vi krevde også, og fikk gjennomslag for, femti millioner til det 131 

fylkeskommunale prosjektet «Fremtidens Hurtigbåt» i revidert 132 

statsbudsjett 2024, og deretter ytterligere hundre millioner i budsjett 133 

2025. Prosjektet var innstilt skrinlagt av de samarbeidende 134 

fylkeskommunene, men de ekstra midlene betydde at prosjektet 135 

ruller videre, om enn tregere enn vi kunne ønske oss.  136 

• Vi har i flere omganger fått inn midler til ulike miljøprosjekter som 137 

laksetrapp i Blokken m.v. i samarbeid med fylkeslaget. 138 

 139 

Fylkestingsgruppa har siden forrige årsmøte lagt fram uttalelser med 140 

følgende overskrifter:  141 

Februar 2024 142 

• En uhørt mangel på døvetolker 143 

• Vold i nære relasjoner 144 

• Forskjellsbehandling av flyktninger er uakseptabelt 145 

• Israel må åpne for humanitær hjelp til Gaza 146 

• Nei til nedbygging av døgnplasser i psykiatrien 147 

April 2024 148 

• Mindre forskjeller på fattige og rike kommuner 149 

• Nei til nedleggelse av rehabiliteringsplasser i psykiatriene 150 

• Nordland fylkesting krever at E10 Lofoten prioriteres høyere i NTP 151 

Juni 2024 152 

• Enova sin støtteordning for depotlading må forlenges i nord!  153 

• Styrk krisesentrene! 154 

• Nordland Fylkesting sier nei til atomvåpen 155 

Oktober 2024 156 

• 100 millioner til beredskapstilskudd i nord 157 

• Bevar sykeslønnsordninga 158 
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• Fristbruddsbehandling i psykiatrien må granskes 159 

• Narvik havn og Ofotbanen må prioriteres 160 

Desember 2024 161 

• Likebehandling i forliksrådet 162 

• Nordlandsbanen 163 

 164 

Fylkestingsgruppa vil takke for gode innspill til både fylkestingssaker og til 165 

uttalelser. Det er bare å ta kontakt med oss hvis man har saker som 166 

ønskes løftet til fylkestinget.  167 

Media 168 

Fylkestingsgruppa har jobbet stadig mer målrettet og profesjonelt opp 169 

mot media, og har fått meget god dekning, spesielt knyttet til uttalelser og 170 

fylkestingssamlinger. Vi forsøker også å være synlig på sosiale medier, 171 

med god støtte fra fylkessekretæren. Fylkestingsgruppa vil takke både 172 

fylkessekretær, fylkesledelse og lokallag for meget godt samarbeid i året 173 

som har gått. 174 

  175 

På vegne av Fylkestingsgruppa,  176 

Christian Torset 177 

 178 

Fylkesstyrets innstilling  179 
Årsmøtet tar fylkestingsgruppas beretning til orientering. 180 
 181 
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